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Kaunis Eestimaa suvi  
ahvatleb matkama ja jalg­
rattaga sõitma. Üks oht, 
millega tundmatutel radadel 
kokku võib põrgata, on 
võõrad kurjad koerad.  
Kuidas sel juhul käituda?
Suurem tõenäosus koerarünnaku 
ohvriks langeda on koeraomanikel. 

Ühel selle suve soojemal õhtul ja-
lutasime koeraga oma tavapärases ko-
has, kui nurga tagant tuli abielupaar 
suure koeraga. Ilma mingi urina või 
muu hoiatuseta ründas võõras koer 
minu koera. Mõlemad loomad olid 
lahtiselt. Vahemaa oli piisavalt pikk, 
oleksin jõudnud oma koera ka rihma 
otsa panna, kuid otsustasin jätta talle 
vähemalt põgenemisvõimaluse.

Hetkest kui võõras koer meid mär-
kas kuni minu koera kallale kargami-
seni kulus umbes seitse väga pikka se-
kundit. Jõudsin mõelda kõigile võima-
lustele, mida sellises olukorras soovi-
tatakse. Pipra- või pisargaasi mul kaa-
sas polnud, millest on kahju, sest sel-
le kasutamisega oleksin tõenäoliselt 
hakkama saanud. 

Veel õpetatakse, et koerad tuleb ta-
gumistest jalgadest haarates teinetei-
sest lahutada. 

Esiteks on selleks vaja kaht inimest. 
Teiseks pole ma sugugi kindel, kas 
uuesti taolises olukorras oleks minus 
piisavalt jõudu ja julgust olla see teine 
inimene. Samuti on tore soovitus vi-
sata kaklevatele koertele kaela ämbri-
täis vett – juhul kui ämber ja vesi käe-
pärast juhtuvad olema. 

Kuna võõra koera omanikud olid 
samuti sealsamas, otsustasin jätta 
sekkumise nende hooleks. Arvan ka 
tagantjärele, et see oligi parim käitu-
misviis. Hetkel peame tohterdama ai-
nult koera kintsu. Kui oleksin koerte-
le vahele läinud, siis ilmselt tuleks ra-
vida ka mind. 

Hiljem mõtlesin veel, et kui ründav 
koer oleks olnud üksi, ilma omanike-
ta, siis oleksime koos koeraga võinud 
hüpata samas kõrval voolavasse jõkke. 

Kui olete matkamas või jalgrattaga 
sõitmas üksi ja võõras koer tuleb kalla-
le, siis on olukord ühtpidi lihtsam, aga 
teistpidi keerulisem. 

Lihtsam seetõttu, et te ei pea arves-
tama oma koeraga ega teda kaitsma. 

Raskem aga seetõttu, et rünnaku 
objektiks olete siis teie. Võõras koer, 
kes ründab inimest, on tunduvalt oht-
likum juhtum kui võõras koer, kes rün-
dab teist koera. 

Haarake kaigas või kott!
Ühte kindlat ja head lahendust koera-
rünnakuga toimetulekuks pole pakku-
da ka tuntud koertekoolitajal ja varru-
kamehel Aivo Oblikasel. 

Väga palju oleneb konkreetsest olu-
korrast. Oblikas soovitab jääda rahuli-
kuks ja põgenemise asemel asuda vas-
turünnakule. 

“Kui võimalik, haaraks maast mingi 
kaika, karjuks kõva vihase häälega ja 
üritaks kaikaga seda koera lüüa,” pa-
kub ta ühe käitumisjuhise välja. 

Kui kaigast pole võtta, sobib ka 
maast haaratud paraja suurusega 
kivi. Juhul kui midagi muud pole, võib 
maast koerale kas või mulda ja kruusa 
vastu vahtimist loopida. 

Kaigas on hea ka seetõttu, et koer 
hammustab reeglina liikuvat vahen-
dit. Liikuv ese on atraktiivsem kui pai-
galseisev. Vehkimiseks sobib ka kott 
või seljast võetud jope.

“Peaasi, ei tohi karta,” julgustab 
Oblikas. “Kui olla julge ja enesekin-
del, kohe vastu rünnata, siis enamik 
koeri lööb kartma.” 

Või vähemalt peaks see panema 
enamiku koeri hetkeks kõhklema, mil-
lest võib saada murdepunkt ja koer ot-
sustab rünnakust loobuda.

Väike osa koeri võivad olla nii ene-
sekindlad, et vasturünnak neid verest 
välja ei löö, vaid võib veelgi enam pro-
votseerida. “Siin on vaja kiiresti vaa-
delda ja otsustada, kuidas konkreetne 
koer võib käituda,” ütleb Oblikas.

Oblikas selgitab, et üldjuhul koer ei 
ründa “lambist”. Ta vajab mingit käi-
vitit. Olgu selleks siis võõra koera käi-

tumine, omaniku käitumine või miski 
muu. Kui ta otsustab rünnata, siis see 
protsess on iseennast intensiivistav. 

“Ründav koer on nagu mäest alla 
veerev kivi, mille hoog muudkui kas-
vab,” kirjeldab koertetreener. 

Kui õnnestub see hoog maha võt-
ta ja protsess korraks peatada, nii et 
koer peab järele mõtlema ja tsüklist 
välja tulema, siis hoo uuesti üles võt-
miseks vajab ta uut käivitit. Osa tema 
energiast on aga juba kulunud esime-
se rünnaku peale.

Samuti on ründamiseks vaja mõ-
ningast vahemaad, aga katkestamise 
hetkeks on koer jõudnud juba nii lähe-
dale, et tal pole enam hoovõtuks piisa-
valt ruumi. Seega – proovige rünnak 
kuidagi katkestada! Tõenäoliselt ei ole 
koeral seejärel enam piisavalt “süüte-
materjali” uue alustamiseks.

Sekkudes haarake tagajalgadest
Oblikas on ka ise pidanud keerulises 
olukorras toime tulema, kui tema do-
bermanni ründas rotveiler. Vasturün-
nak lõi küll rotveileri hetkeks rivist 
välja, kuid sellest sai mehe enda do-
bermann julgust hakata agressiivselt 
käituma. 

Selle peale lõid ka rotveileri emot-
sioonid uuesti lõkkele ja siis polnud 
enam mingit võimalust kaklust ära 
hoida. 

“Läksin ise jõuliselt vahele ja sain 
“tänutäheks” hambad jalga ka, aga 
olukord oli lahendatud,” räägib Ob-
likas.

Kui omanikud ei jõua õigeaegselt 
vahele ja koerad lähevad omavahel 
kaklema, võib sekkudes saada ham-
baid nii oma kui võõra koera käest. 
Seepärast soovitataksegi koeri lahuta-
da tagajalgadest haarates, kuna need 
jäävad hammastest kõige kaugemale. 
Kuid selleks on vaja kaht julget ja tu-
gevat inimest. Kui abilisi võtta pole, 
võib koerte kaklus lõppeda väga mi-
tut moodi, ka surmaga.

Kui olete koos oma koeraga ja rün-
naku objektiks teie koer, siis on Ob-
likal julgetele koeraomanikele veel 

Kui koer  
tuleb kallale


